
 

Zápis z 1. ČLENSKÉ SCHŮZE DSO BRUNTÁLSKO 

Termín:  22. 5. 2023 v 13:00 h 

Místo:  Městský úřad Bruntál, zasedací místnost ZM, Nádražní 20, 792 01 Bruntál 

Přítomno: 16 členů (viz prezenční listina) 

 

Návrh programu členské schůze: 

 
1. Úvod – procedurální záležitosti, představení nové projektové manažerky a účetního svazku.  
2. Schválení zápisu z čl. schůze 2. 12. 2022.  
3. Schválení programu členské schůze.  
4. Informace o činnosti výboru DSO.  
5. Kontrola plnění usnesení.  
6. Informace o stavu účtu Bruntálska.  
7. Inventarizace k 31. 12. 2022.  
8. Návrh závěrečného účtu a Zpráva o přezkoumání hospodaření za rok 2022.  
9. Účetní závěrka svazku obcí Bruntálsko sestavená k 31. 12. 2022.  
10. Výroční zpráva DSO o poskytování informací za rok 2022 dle zákona č. 106/1999 Sb., o 
svobodném přístupu k informacím.  
11. Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO.  
12. Realizace projektů Akčního plánu strategie rozvoje DSO – příprava revize.  
13. Informace o jednání k podpoře cestovního ruchu – turistický vláček.  
14. Diskuse, různé  
15. Závěr  
 

Ad 1) Úvod – procedurální záležitosti 

Předseda svazku Bruntálsko pan Ing. Pavel König přivítal přítomné zástupce členských obcí a 
konstatoval, že na jednání je přítomno 16 členů a zasedání je tedy usnášeníschopné. Požádal všechny 
přítomné v sále, aby si vypnuli zvonění na svých mobilních telefonech. 

Za zapisovatele zápisu určil projektovou manažerku svazku paní Ing. Petru Rybárovou a ověřovatele 
zápisu navrhl pana Ivana Fehérváriho. Navržení souhlasili. 

Návrh usnesení č. S01/01/2023 

Členská schůze určuje zapisovatelkou paní Ing. Petru Rybárovou, ověřovatelem zápisu pana Ivana 
Fehérváriho. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 



Předseda svazku dále představil novou projektovou manažerku a nového účetního svazku. 

 

Ad 2) Schválení zápisu z čl. schůze 2. 12. 2022 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König konstatoval, že zápis z minulé členské schůze jeho ověřovatelé 
v zákonné lhůtě ověřili a nabyla proti němu vznesena žádná námitka. 

Členská schůze bere na vědomí zprávu ověřovatelů zápisu z členské schůze ze dne 2. 12. 2022. 

 

Ad 3) Schválení programu členské schůze  

Předseda svazku předložil návrh programu, který členové obdrželi ve standardním znění a který 
obsahuje jak procedurální otázky, tak záležitosti ekonomické, informace o dotačním programu a 
další. Hlavním bodem programu jednání je závěrečný účet a účetní závěrka DSO za rok 2022. 

Návrh usnesení č. S01/02/2023 

Členská schůze schvaluje program 1. členské schůze v bodech 1 – 15: 

1. Úvod – procedurální záležitosti, představení nové projektové manažerky a účetního svazku.  
2. Schválení zápisu z čl. schůze 2. 12. 2022.  
3. Schválení programu členské schůze.  
4. Informace o činnosti výboru DSO.  
5. Kontrola plnění usnesení.  
6. Informace o stavu účtu Bruntálska.  
7. Inventarizace k 31. 12. 2022.  
8. Návrh závěrečného účtu a Zpráva o přezkoumání hospodaření za rok 2022.  
9. Účetní závěrka svazku obcí Bruntálsko sestavená k 31. 12. 2022.  
10. Výroční zpráva DSO o poskytování informací za rok 2022 dle zákona č. 106/1999 Sb., o 
svobodném přístupu k informacím.  
11. Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO.  
12. Realizace projektů Akčního plánu strategie rozvoje DSO – příprava revize.  
13. Informace o jednání k podpoře cestovního ruchu – turistický vláček.  
14. Diskuse, různé  
15. Závěr 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 4) Informace o činnosti Výboru DSO 

Předseda svazku informoval, že v tomto roce se Výbor sešel 2x a zabýval se zejména převodem práv a 
povinností na nové oprávněné osoby, převodem účetnictví a další nezbytnou administrativou. 
Proběhla kontrola účetnictví z Moravskoslezského kraje,  2x bez závad a nutných náprav (prosinec 
2022 a březen 2023). Dále proběhlo výběrové řízení na projektového manažera/manažerku svazku. 



Svazek obdržel 4 přihlášky a výbor DSO vybral jako novou projektovou manažerku paní Ing. Petru 
Rybárovou. Dále informoval, že byla podána žádost o dotaci prostřednictví dotačního programu 
Moravskoslezského kraje na činnost projektového manažera.  

Dále informoval, že svazek vyhlásil Program pro poskytování dotací z rozpočtu DSO Bruntálsko pro 
zajištění zdravotních služeb pro občany členských obcí DSO Bruntálsko.  

Jedním z bodů příští členské schůze budou členské příspěvky a sjednocení metodiky počtu obyvatel. 

Návrh usnesení č. S01/03/2023 

Členská schůze bere na vědomí zprávu o činnosti výboru DSO. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 5) Kontrola plnění usnesení 

Na minulém jednání Členské schůze nebylo nikomu konkrétně nic uloženo. Úkol vyhlásit Program pro 
poskytování dotací z rozpočtu DSO Bruntálsko pro zajištění zdravotních služeb pro občany členských 
obcí DSO Bruntálsko byl splněn.  

Výbor také určil výši odměn pro končící projektovou manažerku paní Květu Kubíčkovou a končící 
účetní svazku paní Petru Hanelovou. To bude splněno v termínu do 6/2023. 

 

Návrh usnesení č. S01/04/2023 

Členská schůze bere na vědomí zprávu o plnění usnesení. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 6) Informace o stavu účtu DSO 

Zůstatek na účtech DSO ke dne 22. 5. 2023: 

 Účet u KB – 569.492,88 Kč 
 ČNB – 280,57 Kč 
 Pokladna – 4.373 Kč. 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König informoval, že všechny členské obce svůj příspěvek zaplatily. 

 

Návrh usnesení č. S01/05/2023 

Členská schůze byla seznámena se stavem zůstatku na účtech DSO Bruntálsko. 



Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 7) Inventarizace majetku k 31. 12. 2022 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König konstatoval, že členským obcím byla zaslána Inventarizační 
zpráva za rok 2022. Žádná členská obec k závěrům inventarizační komise připomínky neměla. 

 

Návrh usnesení č. S01/06/2023 

Členská schůze byla seznámena s provedenou inventarizací majetku a závazků obcí DSO Bruntálsko 
k 31. 12. 2022 a bere na vědomí Inventarizační zprávu za rok 2022. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

AD 8) Návrh Závěrečného účtu a Zpráva o přezkoumání hospodaření za rok 2022 

Předseda svazku informoval členy o stavu příjmů a výdajů po konsolidaci.  

Shrnutí bilance hospodaření za rok 2022 (na základě uskutečněných peněžních toků – čerpání 
rozpočtu): 

Příjmy po konsolidaci 302 245,00 Kč  (naplněny na 99,28 % upr. rozpočtu) 

Výdaje po konsolidaci 233 535,79 Kč (čerpány na 77,04 % upr. rozpočtu) 

Saldo hospodaření (přebytek) 68 709,21 Kč 

Rozpočtové hospodaření svazku obcí za rok 2022 skončilo přebytkem ve výši 68 709,21 Kč.  
 

Návrh usnesení č. S01/07/2023 

Členská schůze: 

 byla seznámena s návrhem Závěrečného účtu za rok 2022 
 projednala a schvaluje bez výhrad celoroční hospodaření svazku obcí a Závěrečný účet za 

rok 2022, jehož součástí je Zpráva o výsledku přezkoumání hospodaření svazku obcí za rok 
2022 a Zpráva revizní komise.  

 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 



Ad 9) Účetní závěrka svazku obcí Bruntálsko sestavená k 31. 12. 2022 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König konstatoval, že hospodaření obcí svazku Bruntálsko za rok 2022 
skončilo ztrátou ve výši 26.096,32 Kč.  Zmínil se o vyšších výdajích, které byly způsobeny účetními 
odpisy za kompostéry, které by se měly další rok snížit. 

 

Návrh usnesení č. S01/08/2023 

Členská schůze schvaluje Účetní závěrku svazku obcí Bruntálsko, sestavenou k rozvahovému dni 31. 
12. 2022.  

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 10) Výroční zpráva DSO o poskytování informací za rok 2022 dle zákona č. 106/1999 
Sb., o svobodném přístupu k informacím 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König konstatoval, že v roce 2022 nebyla vyřizována žádná žádost o 
poskytování informací dle zákona č. 106/1999 Sb., o svobodném přístupu k informacím. 

 

Návrh usnesení č. S01/09/2023 

Členská schůze bere na vědomí Zprávu o poskytování informací za rok 2022 dle zákona č. 106/1999 
Sb., o svobodném přístupu k informacím.  

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 11) Dotační program pro zajištění a provoz zdravotních služeb v regionu DSO 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König informoval členy, že k dotačnímu programu se sešel výbor a 
program je od 3. 5. 2023 vyhlášen na webových stránkách DSO Bruntálska. V rámci diskuse při 
jednání výboru došlo k malým změnám – povinná publicita, jedno sběrné místo žádosti atd. Aktuálně 
evidujeme dva potenciální uchazeče. Pro větší publicitu záměru tohoto záměru svazku řešíme 
informaci v TV Polar, Českém rozhlase a inzerci v Bruntálském deníku. Je důležité, aby členské obce 
zveřejnili rovněž informaci o vyhlášeném dotačním programu na svých webových stránkách 
v časovém rozmezí od 1. 6. 2023 do 31. 12. 2023 tak, aby byla zajištěna co největší informovanost. 
Projektová manažerka zašle obcím mailem podklad ke zveřejnění v podobě výzvy. 

Návrh usnesení č. S01/10/2023 

Členská schůze bere na vědomí informace o vyhlášeném dotačním programu pro zajištění a provoz 
zdravotních služeb v regionu DSO. 



Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 12) Realizace projektů Akčního plánu strategie rozvoje DSO – příprava revize 

Protože již od schválení strategie DSO uběhla určitá doba, v některých obcích změnilo vedení, navrhl 
předseda udělat revizi akčního plánu, tedy toho co se daří, případně nedaří a dále vyhodnotit plnění 
plánu ve vztahu k bodům akčního plánu jak pro celé DSO, tak samotné členské obce a města. Toto by 
mohlo proběhnout formou workshopu na přelomu září/říjen 2023. Doporučil členům, aby se znovu 
s plánem podrobně seznámili, zjistili, kde se teď aktuálně při realizaci svých aktivit nachází a připravili 
si podklady pro revizi, případně co budou chtít za svou obec v dokumentu změnit. Výbor na svém 
červnovém jednání připraví podklady pro jednoduché vyhodnocení, které k vyplnění zašle členským 
obcím. 

 

Návrh usnesení č. S01/11/2023 

Členská schůze bere na vědomí informace o realizaci projektů Akčního plánu strategie rozvoje DSO 
– přípravě revize. 

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 13) Informace o jednání k podpoře cestovního ruchu – turistický vláček 

Předseda svazku informoval členy o proběhlém jednání k záměru pořídit, případně využít turistického 
vláčku nejen pro obce svazku. Setkání se zúčastnil (Henč, Zatloukal, Fehérvári, König, Sochová, 
investor). Původní myšlenka pořídit turistický vláček z dotace však vystřídal záměr pořízení 
turistického vláčku soukromým investorem, se kterým by měli obce smlouvu o jeho využití. Na této 
aktivitě chceme spolupracovat s Mikroregionem Slezská Harta. Mělo by to výhodu v tom, že svazek 
by nemusel řešit provozní záležitosti, řidiče apod. (lze srovnat s problematikou provozu elektrolodi na 
Slezské Hartě, kterou připoměl předseda MSLH Josef Havlík). Pro další jednání je zásadní naplánování 
tras, kudy by vláček zájemce vozil. Města a obce by vláček mohly využít na své akce, město Bruntál 
v rámci svých turistických atraktivit. Trasy a naše požadavky a podmínky však musí být zajímavé i pro 
investora.  

Pan Ivan Fehérvári doplnil, že firma sídlí v Otrokovicích a už existuje nějaký návrh tras. Ve městě 
Bruntál by měl navíc záměr být projednán s odborem dopravy, v menších obcích to bude zřejmě 
jednodušší. Trasy se musí předjednat a vyhodnotit. Zmínil, že by bylo možné turistický vláček 
parkovat v Razové. A doplnil, že dne 22. 7. 2023 je již vláček objednaný na Den obce Razová. 

 

Návrh usnesení č. S01/12/2023 



Členská schůze bere na vědomí informace o jednání k podpoře cestovního ruchu – turistický vláček.  

Výsledek hlasování: 

Pro: 16 / Proti: 0 / Zdržel se: 0 

Usnesení přijato. 

 

Ad 14) Diskuse, různé 

Předseda svazku Pavel König připomněl, že primární myšlenkou při vzniku DSO Bruntálsko byla a stále 
je, spolupráce a sdílení dobré praxe mezi obcemi, jako jedna z cest, jak zlepšit kvalitu života obyvatel 
v regionu a zároveň podpořit lokální a ekonomický rozvoj. Osobně však hodnotí současný stav 
meziobecní spolupráce v rámci našeho regionu jako neuspokojivý, avšak s potenciálem se rozvíjet.  

Předseda svazku se zmínil o tom, jak by mohli obce lépe spolupracovat. Představuje si užší spolupráci 
a bude potřeba vymyslet aktivity, které budou prospěšné pro všechny členské obce.  

Pan Kopínec se zmínil o spolupráci s Euroregionem Praděd a Místní akční skupinou Hrubý Jeseník, 
s kterými je rovněž možné spolupracovat. To potvrdila i projektová manažerka paní Petra Rybárová, 
která se zmínila o novém programovém dotačním období a nových možnostech obou organizací. 

Pan Ing. Josef Havlík zmínil aktuální problémy s vypisováním státních dotačních programů, kdy 
mnohdy nejsou finančně kryty a obce investují nemalé finanční prostředky do příprav projektů. 
Mikroregion Slezská Harta rovněž připravuje další pokračování projektu cyklostezky. Pozval členy obcí 
na cyklozávod Bike maraton Slezská Harta 2023, který se koná 10. 6. 2023 a je určen pro každou 
věkovou kategorii včetně nejmenších. Dále pozval přítomné na další tradiční akci Dračí lodě, které se 
letos konají dne 18. – 20. 8. 2023, kdy je už přihlášeno 16 posádek. 

Zmínil se rovněž o ukončení udržitelnosti projektu pořízení kontejnerů a probíhá převod do osobního 
vlastnictví. 

Pan Kopínec vzpomněl připravovanou olympiádu obcí, která měla proběhnout, ale kvůli Covidu byla 
akce zrušena. Tady vidí taky možnost prohloubení spolupráce. 

 

Ad 15) Závěr 

Předseda svazku pan Ing. Pavel König poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání schůze. 

 

Zapsala: Ing. Petra Rybárová 

Vyhotoveno dne: 24. 5. 2023 

 

 

 

Ivan Fehérvári        Ing. Pavel König, předseda 

Ověřil dne: 
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